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REVISTA PRESEI 
 
 

 COMUNICAT DE PRESĂ 
C.N.S.L.R. – FRĂȚIA CERE GUVERNULUI SĂ RENUNȚE LA INIȚIATIVA DE A TRANSFERA CONTRIBUȚIILE SOCIALE 

DE LA ANGAJATOR LA ANGAJAT 
Confederația Națională a Sindicatelor Libere din România – Frăția a participat astăzi, 20 septembrie 2017,  

la întâlnirea inițiată de vicepremierul Ion Marcel Ciolacu, subiectul principal fiind intenția Guvernului de a trece 
contribuțiile sociale de la angajator la angajat. La discuția cu principalele confederații sindicale reprezentative au 
fost prezenți ministrul Sănătății, al Finanțelor Publice, al Justiției, al Muncii și cel al Dialogului Social. 

C.N.S.L.R. – Frăția consideră anormal ca partea guvernamentală să nu facă public, nici până în acest 
moment, un draft al proiectului de lege prin care intenționează să introducă această schimbare importantă a 
arhitecturii sistemului de impozitare a veniturilor salariale din România. ”Nu știm cum va funcționa acest 
mecanism și, în lipsa unor explicații complete, apreciem că el va afecta semnificativ veniturile nete ale salariaților. 
Partea guvernamentală a încercat să ne convingă că această măsură va conduce la o mai bună colectare a 
veniturilor fiscale, că vor crește veniturile la bugetul de stat și că se va mări punctul de pensie! Sunt doar explicații 
fără suport, dacă nu avem un draft al actului normativ și nu știm cum intenționează să coroboreze modificările 
Codului fiscal cu Legea 153/2017 Dacă cele două subiecte – salarizarea bugetarilor și trecerea contribuțiilor sociale 
din sarcina angajatorului în cea a angajatului – nu vor avea mecanisme de aplicare clare, vom constata că mărirea 
salariilor, deja legiferată de Legea 153/2017, va fi practic anulată de trecerea C.A.S. și C.A.S.S. în sarcina 
angajatului!” a declarat Leonard Bărăscu, președintele C.N.S.L.R. – Frăția. 

În cadrul aceleiași întâlniri, a fost reluată discuția privind aplicarea Legii – cadru nr. 153/2017, C.N.S.L.R.-
Frăția reclamând necesitatea completării și corectării imediate a omisiunilor și discriminărilor între diferite 
categorii de angajați din sectoarele bugetare. În perioada următoare, federațiile reprezentative din sectorul 
bugetar vor avea întâlniri tehnice cu reprezentanții ministerelor de resort, pentru a discuta concret, pentru fiecare 
familie ocupațională, efectele asupa salariilor nete ale angajaților, generate de introducerea noului mecanism de 
trecere a contribuțiilor sociale de la angajator la angajat. 

Leonard Sorin Bărăscu 
Președinte al  
Confederației Naționale a Sindicatelor Libere din România – Frăția 

 

 Guvernul s-a răzgândit. Contribuțiile vor fi transferate doar parțial 
Preşedintele Cartel Alfa, Bogdan Hossu, a declarat, miercuri, la finalul întâlnirii pe care sindicaliştii au avut-o la 
Palatul Victoria cu vicepremierul Marcel Ciolacu şi cu miniştrii Muncii, Sănătăţii, Finanţelor şi Justiţiei, că 
Guvernul s-a răzgândit în ceea ce priveşte transferul contribuţiilor către angajat, astfel că acestea nu se vor mai 
face complet, ci parţial. 
„Ceea ce s-a specificat este că fondurile speciale - şomaj, fondul de risc profesional, fondul de garantare al 
salariilor, concedii medicale, inclusiv obligaţiile angajatorului pentru condiţii de muncă deosebite şi speciale - 
vor rămâne în continuare în sarcina angajatorului. Deci din totalul obligaţiilor sale vor fi transferate aproximativ 
numai 20% din cele 22,7% contribuţii pentru condiţii normale sau se adaugă cinci puncte procentuale pentru 
deosebite şi zece puncte procentuale pentru speciale”, a afirmat Hossu. 
În acelaşi timp, el a arătat că potrivit precizărilor ministrului Justiţiei, „legea va prevedea în mod expres şi 
imperativ faptul că angajatorii sunt obligaţi să crească cu 20% nivelul salariilor brute la care se vor aplica noile 
contribuţii sociale de 35% pentru angajat şi la restul cele 10% impozit pe salariu”. Toate acestea, în teorie, „fără să 
se prejudicieze problema dreptului de proprietate”. 
„În acelaşi timp s-a convenit, cel puţin aparent, e convenit cu sectorul bugetar că, de fapt, în legea de salarizare 
bugetară, creşterea de 25% prevăzută pentru 1 ianuarie 2018 include şi transferul de taxe sociale. Deci, practic, 
sectorul bugetar va vedea majorarea de 25% din care se vor scădea taxele sociale - 20% pentru angajator, deci 
vor avea o creştere pe net de aproximativ 5%”, a mai declarat președintele Cartel Alfa. 
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La rândul său, preşedintele BNS, Dumitru Costin, a spus că nu va mai face nicio declaraţie publică fără să aibă în 
faţă un document asumat public de Guvernul Tudose, precizând că i-a întrebat pe reprezentanţii Executivului 
despre asumarea unui eventual eşec al transferului contribuţiilor în sarcina angajaţilor. 
Liderul sindical a arătat că a luat act de faptul că de la 1 ianuarie se propune printre altele, în afara mutărilor de 
contribuţii, şi o creştere a nivelului de contribuţii pe care le va plăti fiecare salariat. 
„Noi am spus asta, în urmă cu două zile, am fost luaţi în bâză. Aştept acum să văd în scris cum vor creşte veniturile 
la bugetul asigurărilor sociale”, a mai spus liderul BNS. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 24 de intervenții ale pompierilor în București și Ilfov; un mort, 6 mașini avariate, 8 inundații 
Pompierii au intervenit, în urma furtunii de miercuri seara, la un număr de 24 de solicitări în București și în Ilfov, 
acesta fiind bilanțul final al intervențiilor. 
Potrivit Inspectoratului pentru Situații de Urgență (ISU) București-Ilfov, în capitală au fost înregistrați 13 copaci 
căzuți, fiind avariate șase autoturisme, iar un bărbat de 42 de ani și-a pierdut viața din cauza traumatismelor 
suferite în urma căderii unui copac, incidentul avânt loc pe strada Viilor. Totodată, s-a intervenit pentru 
îndepărtarea unei table desprinse. 
În județul Ilfov, pompierii au acționat pentru evacuarea apei în cazul a opt inundații și pentru îndepărtarea unui 
copac, intervenindu-se, de asemenea, în cazul unui acoperiș afectat de vânt. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 BNR, reacție la declarațiile ministrului de Finanțe: 'Aceste bănci sunt nişte fantome, nu există în sistemul 
bancar' 
Consilierul guvernatorului BNR, Adrian Vasilescu, a vorbit despre lista celor 31 de bănci care nu au plătit impozit 
pe profit. Acesta a precizat că 12 dintre acestea sunt radiate, astfel încât nu crede că Fiscul va mai putea recupera 
ceva. 
Cum a fost posibil ca cele 31 de bănci să nu plătească impozit. Este simplu, a spus Adrian Vasilescu. "Există un 
principiu logic care spune că tot ce e real este şi posibil. Aceste bănci sunt nişte fantome, nu există în sistemul 
bancar. Dacă Fiscul crede că mai poate lua de pe urma lor ceva", a declarat Adrian Vasilescu la Realitatea TV. 
Acesta a explicat că BNR nu are nicio atribuţie în acest sens. "E ocazie bună în care să discutăm despre atribuţiile 
care revin sistemelor bancare: fiscalitatea - exercitată prin Ministerul Finanţelor, protecţia consumatorului - 
exercitată de Guvern prin ANPC, iar Banca Naţională are o singură atribuţie - stabilitatea sistemului financiar. Lista 
publicată nu are legătură cu Banca Naţională, eu am făcut o analiză personală: toate băncile din România au făcut 
profit", a declarat Adrian Vasilescu. 
"Avem cel mai solid sistem din Europa cu indicatori de stabilitate cu mult peste nivelul Europei. Legea are foarte 
multe nuanţe, mai ales când este vorba despre profitul unei companii. La bănci trebuie să plătească impozit pe 
profit dacă legea le arată expres. Băncile au 1000 de păcate, dar nu au acest păcat că nu plătesc impozit pe profit. 
În sensul că legea europeană care se aplică pe 28 de ţări, stabileşte sume de bază, sume care se numesc 
provizioane pe profit, care sunt un fel de poveri puse lângă profitul băncilor", a mai spus Adrian Vasilescu. 
Sunt 31 de bănci care nu au plătit impozite în ultimii cinci ani, a dezvăluit ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa. Unele 
dintre ele sunt în procedură de insolvență sau în faliment, spune ministrul. Acesta nu a numit băncile, spunând că 
sunt informații care se încadrează la secretul fiscal. Potrivit hotnews.ro, sunt însă bănci importante din sistem, 
precum Banca Comercială Română, Piraeus Bank, OTP Bank. De exemplu, BCR a avut, în 2016, un profit de un 
miliard de lei. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Iohannis, la ONU: România își menține angajamentul privind posibila înființare a unei Curți Internaționale împotriva 
Terorismului 
Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Președintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, la 
Adunarea Generală a ONU că România își menține angajamentul față de inițiativa comună cu Spania privind 
posibila înființare a unei Curți Internaționale împotriva Terorismului. 
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"Într-adevăr, oameni din întreaga lume încă suferă de efectele brutale ale războiului, sărăciei, inegalității și 
nedreptății. Tensiunile asupra identității și credinței culturale sunt în creștere chiar și în societățile tradițional 
deschise și tolerante. Dezastrele naturale provoacă pagube tot mai mari de la an la an. Atacurile teroriste 
adâncesc sentimentul de insecuritate. Chiar dacă există anumite percepții conform cărora Națiunile Unite nu au 
gestionat corespunzător multitudinea și complexitatea noilor crize, este evident că nicio altă cale nu este mai 
potrivită decât multilateralismul în identificarea unor soluții viabile pentru actualele provocări la nivel mondial. 
Mai mult ca oricând, un sistem internațional bazat pe reguli — supremația Legii la nivel internațional — este 
fundamental pentru succesul nostru. ONU trebuie să aibă la dispoziție instrumentele esențiale pentru a funcționa 
ca o organizație eficientă care sa reflecte voința membrilor săi și să se bucure de încrederea tuturor oamenilor de 
pe glob. Totodată, noi, statele membre, trebuie să dăm dovada de un angajament mai ferm față de Organizație", 
a afirmat Iohannis. 
El a subliniat că implicarea activă în educație și asigurarea prosperității oamenilor sunt cele mai eficiente metode 
de prevenire a instabilității și a crizelor. 
"În centrul preocupărilor noastre trebuie să se afle oamenii și acesta ar trebui să rămână scopul nostru principal", 
a afirmat șeful statului. 
El a afirmat că trebuie depuse eforturi pentru implementarea Agendei globale pentru dezvoltare, inclusiv în ceea 
ce privește prevenirea conflictelor și susținerea păcii, dar și referitor la Obiectivele de dezvoltare durabilă. 
"România și-a asumat politicile de dezvoltare necesare, cu un impact real asupra punerii în aplicare a Agendei 
2030. Am decis sa implicam în acest demers toți actorii politici, societatea civilă, sectorul privat, precum și 
comunitatea științifică. Pentru a împărtăși experiența noastră în coordonarea procesului național de 
implementare a Agendei 2030, și pentru a ne prezenta progresul, România va prezenta Evaluarea Națională 
Voluntară în cadrul Forumului Politic la Nivel Înalt privind Dezvoltarea Durabilă din iulie 2018", a anunțat Iohannis. 
El a subliniat că efortul statelor membre nostru de îmbunătățire a eficacității ONU trebuie să rămână ferm. 
"În definitiv, indiferent de cum va arăta un viitor Consiliu de Securitate reformat, avem nevoie de o Organizație a 
Națiunilor Unite cu capacități robuste de planificare a politicilor sale, capabilă să proiecteze viziuni pentru pacea și 
bunăstarea globală dincolo de crizele momentului", a spus șeful statului. 
Președintele Iohannis a subliniat că România susține eforturile secretarului general al ONU de creare a unei 
structuri instituționale integrate, cu scopul de a promova o abordare holistică în ceea ce privește gestionarea 
crizelor și pledează cu fermitate pentru modernizarea și creșterea eficacității operațiunilor de pace. 
"Susținem demersurile secretarului general de a continua o reformă semnificativă, bazată pe trei priorități: 
prevenirea conflictelor, dezvoltare durabilă, reforma managementului și a Secretariatului, cu scopul creșterii 
eficienței ONU", a spus el. 
Șeful statului a arătat că România salută reforma mecanismelor ONU de lupta împotriva terorismului și 
demersurile Organizației de a face din combaterea terorismului un element cheie al agendei sale de prevenție. 
"Cum nicio țară nu poate lupta singură împotriva acestui teribil flagel, avem toată încrederea că nou înființatul 
Birou al Națiunilor Unite de luptă împotriva terorismului va duce la creșterea eficienței noastre în combaterea 
terorismului în toate formele și manifestările sale. În acest sens, România își menține angajamentul față de 
inițiativa comună cu Spania pentru posibila înființare a unei Curți Internaționale împotriva Terorismului", a 
afirmat Iohannis. 
El a arătat că România sprijină consolidarea dimensiunii drepturilor omului în cadrul tuturor sectoarelor relevante 
ale activității ONU. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE/Iohannis: Dacă România devine membru nepermanent în Consiliul de Securitate al ONU, educația pentru pace 
va fi în centrul preocupărilor 
Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Președintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, că 
educația pentru pace va fi în centrul preocupărilor dacă România devine membru nepermanent în Consiliul de 
Securitate al ONU în perioada 2020-2021. 
"În timpul mandatului ca membru nepermanent al Consiliului de Securitate (n.r. — al ONU) pentru perioada 2020-
2021 — desigur, dacă oferta noastră va fi de succes—, România va plasa educația pentru pace în centrul 
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preocupărilor. În acest sens, suntem pregătiți să inițiem proiecte noi împreună cu partenerii noștri și ne vom pune 
expertiza și capacitatea în serviciul scopului comun pentru o educație mai bună pentru toți", a spus șeful statului, 
la evenimentul "Promoting pace for education. Making education for peace", organizat de România la ONU. 
El a subliniat că educația pentru pace este o piatră de temelie pentru viziunea comună privind viitorul țărilor și al 
lumii. 
Șeful statului a indicat că orice viziune pe termen lung asupra prevenirii conflictelor ar trebui să includă educația 
pentru pace. 
"Prevenirea radicalizării este mult mai eficientă dacă ne educăm copiii să înțeleagă și să respecte diversitatea, 
într-un climat al drepturilor omului și al demnității. Este convingerea mea puternică asupra faptului că tinerii 
trebuie să fie actori pentru pace. Aceștia ar trebui să fie sprijiniți și încurajați să fie curioși, să învețe din trecut, să 
practice toleranța, să evite clișeele, să înțeleagă că diversitatea este o comoară, să lupte pentru drepturile lor, în 
timp ce sunt conștienți pentru drepturile altor oameni. Implicarea tinerilor pe arena publică la o vârstă cât mai 
fragedă este crucială pentru dezvoltarea societăților noastre", a spus Iohannis. 
El a subliniat că educația pentru pace ar trebui să fie parte naturală a curriculei școlare. 
Șeful statului a arătat că accesul la educație este un drept fundamental și că educația ar trebui să fie o forță 
motrice pentru progresul fiecărei societăți. În acest context, el a amintit de proiectul "România educată", arătând 
că una dintre concluziile acestuia vizează redesenarea modului în care sunt pregătiți profesorii. 
De asemenea, președintele Iohannis a menționat că trebuie înțeleasă importanța folosirii tehnologiilor de 
comunicare pentru binele comun. 
"Această eră a conectivității de neimaginat și abundența informațională oferă mari oportunități, inclusiv pentru 
educație, dar sunt, de asemenea, riscuri extreme și provocări, precum știrile false, propaganda, dezinformarea și 
discursul care instigă la ură. Așadar, trebuie să le oferim tinerilor noștri uneltele intelectuale să judece singuri, să 
discearnă binele de rău și scopurile legitime de extremism și violență. De aceea, încurajarea gândirii critice este o 
componentă esențială pentru educația pentru pace", a afirmat el. 
Printre cei care au participat la eveniment s-au numărat și premierul Republicii Moldova, Pavel Filip, ministrul 
român de externe, Teodor Meleșcanu, deputatul PSD Florin Iordache, oficiali din Afganistan. Florin Iordache nu a 
participat la discursul susținut de președintele Iohannis. 
Evenimentul a fost moderat de Remus Pricopie, rector al SNSPA 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Raed Arafat pune PRESIUNE în cazul sistemului de alertare: 'Situația se AGRAVEAZĂ' 
Sistemul de alertare timpurie a populaţiei este primordial atât în cazul producerii de intemperii, cât şi post 
catastrofă şi trebuie implementat cu orice cost, a declarat, miercuri, secretarul de stat în MAI Raed Arafat. 
"Din punctul nostru de vedere, al Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, reiterăm importanţa majoră să 
avem un astfel de sistem. Pentru noi, un sistem de alertare timpurie a populaţiei este primordial, nu numai pentru 
intemperii, ci şi pentru multe alte tipuri de situaţii de urgenţă, inclusiv pentru post catastrofă, ca să putem 
comunica populaţiei mesajele. Ce nu o să alertăm, la acest moment prin sistem, populaţia este să-i spunem că 
vine un cutremur. Dar după un cutremur, cu siguranţă, un astfel de sistem poate fi folosit să transmită mesajele 
din partea Situaţiilor de urgenţă. Un sistem de acest gen a devenit foarte important, noi am mai ridicat problema 
şi cred că acum este momentul în care trebuie să mergem înainte şi să-l implementăm cu orice cost posibil", a 
afirmat Arafat, la o dezbatere organizată de Comisia pentru tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor din Camera 
Deputaţilor pe tema implementării unui sistem naţional de alertare a populaţiei prin SMS în caz de dezastru. 
El a adăugat că trebuie luat în considerare faptul că pentru anumite fenomene timpul de alertă este extrem de 
scurt. "Anumite situaţii nu pot fi prevăzute decât cu foarte, foarte scurt timp înainte, unele chiar în timpul în care 
se întâmplă. De aceea, devine sistemul important pentru a transmite instantaneu când afli că aşa ceva a apărut 
într-o anumită zonă. Asta este, din păcate, schimbarea climatică, vedem în fiecare an că situaţia se agravează. De 
aici, un astfel de sistem devine foarte important", a punctat Raed Arafat. 
Potrivit acestuia, sistemul va fi utilizat de Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă şi IGSU. "Implementarea 
revine ANCOM, care este reglementatorul în domeniu, împreună cu operatorii privaţi, dar este şi STS care va juca 
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un rol important în a ne sprijini în realizarea şi gestionarea acestei soluţii. Pot să fie şi alţi beneficiari secundari ai 
sistemului de alertă, dar principalul va fi instituţia Situaţiilor de urgenţă", a precizat Arafat. 
Şeful DSU a spus că fiecare instituţie va avea un rol în crearea acestui sistem şi soluţia va fi implementată în etape, 
cu un calendar clar. 
Preşedintele ANCOM, Adrian Diţă, a declarat, la rândul său, că este vorba de un efort comun pentru 
implementarea acestui sistem în cel mai scurt timp, menţionând că nu poate să se "hazardeze" să dea un termen, 
pentru că "totul depinde de identificarea unei soluţii corecte şi funcţionale". 
"S-au startat aceste discuţii vizavi de soluţie. Sistemul integrat, Sistemul Alert, îşi propune să fie disponibil în cel 
mai scurt timp. Nu ştim exact care este termenul de implementare, dar din două în două zile am propus acest 
mecanism de consultare directă şi de analiză cu sprijinul operatorilor, cărora le mulţumesc pentru disponibilitate 
şi pentru gradul foarte mare de răspuns pe care l-au avut. Noi avem doar rolul de a sprijini cu partea de 
reglementare, de a pune la dispoziţie centrul, punctul de rezervă, care va fi mai mult ca sigur Laboratorul de la 
Prejmer", a precizat Diţă, potrivit Agerpres. 
El a spus că va fi o cercetare concretă pe soluţiile existente, alături de instituţiile europene. 
"Cadrul legislativ în principiu există. Ce urmează pe baza soluţiei tehnice care se va identifica? Vom pune în acord 
acele elemente pe partea de reglementare şi, bineînţeles, pe partea legislativă, pentru a fi corectă din punct de 
vedere legal, modalitatea de adresabilitate către cetăţeni, nu doar către abonaţii operatorilor din România. Un 
turist, orice utilizator de telefonie care este în roaming în România în zona indicată va primi acelaşi semnal. Deci, 
este adresat tuturor utilizatorilor de telefonie mobilă, problema care se pune acum este accesabilitatea către 
toate categoriile de terminale", a explicat Adrian Diţă. 
El a adăugat că nu se ştie exact ce impact financiar va avea implementarea acestui sistem, pe baza soluţiei tehnice 
urmând să fie estimate costurile. 
"Coordonarea este comună la cele trei instituţii: ANCOM, Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă, Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale, fiecare cu rolul lui, cu etape şi actorii importanţi sunt operatorii de telefonie mobilă care 
diseminează şi pun în practică acest mecanism, acest sistem integrat, Sistemul Alert", a indicat Diţă. 
Mihai Constantin, reprezentat al Asociaţiei operatorilor de telefonie mobilă din România, a precizat că aceştia şi-
au exprimat disponibilitatea de a participa la acest sistem, dar sunt necesare costuri. 
"Aşteptăm de la grupul de lucru să rezulte foarte clar cine, ce are de făcut, cine, ce are de plătit pentru că trebuie 
să menţionez, în clipa de faţă, reţelele private de operare comercială ale operatorilor de telefonie mobilă nu sunt 
gata, nu sunt compatibile. (...) Acest lucru necesită implementări, investiţii suplimentare, aparatură, implementări 
de soluţii software, de soluţii de interoperabilitate, de coordonare centralizată prin intermediul STS pentru a 
ajunge la beneficiarul final care este cetăţeanul român", a spus Constantin. 
El a subliniat că este nevoie de un act normativ pentru a participa la un asemenea sistem. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Capital: După modificarea Codului Penal, și cei care lucrează în mediul privat pot fi asimilați funcționarilor 
publici și pot fi acuzați de corupție 
Cei care lucrează în asigurări, fonduri private de pensii, transporturi, energie şi utilităţi, dar şi cei din audio-vizual 
şi cei din industria agro-alimentară ar putea să fie considerați funcționari publici și să poată fi acuzați de anumite 
fapte de corupție sau să primească pedepse mai grele în cazul unor dosare penale, atrage atenția ziarul Capital.  
Acest lucru se întâmplă în urma modificării Codului Penal, dar și a interpretărilor judecătorilor în anumite spețe.  
Astfel,  în vechiul Cod Penal, definiția funcționarului public era: ”orice persoană care exercită o însărcinare de 
orice natură, retribuită sau nu, în serviciul unei unităţi publice”. Apoi, venea precizarea: ”Prin termenul «public» 
se înţelege tot ce priveşte autorităţile publice, instituţiile publice, instituţiile sau alte persoane juridice de interes 
public, administrarea, folosirea sau exploatarea bunurilor proprietate publică, serviciile de interes public, precum 
şi bunurile de orice fel care, potrivit legii, sunt de interes public”. 
În noul Cod Penal, ”funcţionar public este persoana care exercită atribuţii şi responsabilităţi în scopul realizării 
prerogativelor puterii legislative, executive sau judecătoreşti, exercită o funcţie de demnitate publică sau o 
funcţie publică de orice natură, exercită, în cadrul unei regii autonome, al altui operator economic sau al unei 
persoane juridice cu capital integral sau majoritar de stat, atribuţii legate de realizarea obiectului de activitate al 
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acesteia”. În plus, ”este considerată funcţionar public, în sensul legii penale, persoana care exercită un serviciu de 
interes public pentru care a fost învestită de autorităţile publice sau care este supusă controlului ori supravegherii 
acestora cu privire la îndeplinirea respectivului serviciu public”. 
Având în vedere definiţia vagă şi lăsând loc de interpretări, în numeroase procese penale recente avocaţii au cerut 
sprijinul judecătorilor de la Înalta Curte sau de la Curtea Constituţională pentru a stabili dacă o anumită categorie 
profesională este sau nu încadrabilă ca funcţionar public, arată Capital.  
”Conform Noului Cod Penal, aici intră şi profesorul, şi medicul, şi poliţistul, şi judecătorul, şi gardianul de la 
penitenciar, şi expertul tehnic judiciar, şi ministrul. (…) Aşadar, dacă iei mită, răspunzi pentru această infracţiune 
atât timp cât exerciţi o funcţie publică de orice natură, indiferent dacă lucrezi la stat sau în privat”, a 
explicat judecătorul Cristi Danileţ. Pe listă mai intră şi notarii, executorii judecătoreşti ori lichidatorii judiciari, care 
sunt consideraţi, în legea penală, funcţionari publici. 
Însă lucrurile încep să se complice şi pentru alte categorii profesionale. În decembrie 2016, Avocatul Poporului a 
cerut într-un recurs în interesul legii promovat la Înalta Curte ca şi angajaţii CEC Bank să fie consideraţi funcţionari 
publici din punct de vedere penal. ”În opinia Avocatului Poporului, funcţionarul bancar angajat într-o societate 
bancară pe acţiuni, acţiunile aparţinând în proporţie de 100% statului român, se încadrează în categoria 
funcţionarilor publici”, au precizat reprezentanţii instituţiei. În mai 2017, lucrurile au luat o turnură interesantă: 
Înalta Curte a decis că toţi funcţionarii bancari, indiferent de forma de proprietate a instituţiei pentru care 
lucrează, sunt încadraţi în clasa funcţionarilor publici. Decizia a fost luată în dosarul delapidării fostei Bănci 
Române de Scont, deţinută de Sorin Ovidiu Vîntu. Asta pentru că, au motivat judecătorii, băncile prestează servicii 
de interes public şi sunt supuse controlului şi supravegherii din partea BNR. Urmând aceeaşi linie logică, s-ar 
putea ajunge ca angajaţii din asigurări, fonduri private de pensii, transporturi, energie şi utilităţi, dar şi cei din 
audio-vizual şi, de ce nu, din industria agro-alimentară să fie consideraţi funcţionari publici.  
Citiți textul complet pe Capital.ro.  
(Sursa: capital.ro) 
 

 Fondul Proprietatea vinde 2,5% din OMV Petrom pentru 400 mil. lei si va ramane cu o participatie de 10% 
 
Fondul Proprietatea a anuntat un acord de vanzare a 2,5% din OMV Petrom pentru 400 milioane de lei, Fondul 
urmand sa ramana in continuare cu o participatie de circa 10% din compania petroliera, arata un comunicat al FP 
transmis Bursei de la Bucuresti. 
 
"Franklin Templeton, in calitate de Administrator de Investitii al Fondul Proprietatea S.A., in continuarea anuntului 
de lansare din data de 19 septembrie 2017, anunta acordul de a vinde un numar de 1,454 miliarde actiuni 
existente in OMV Petrom S.A.  unor investitori calificati si/sau anumitor alti investitori fara a depasi 150 de 
persoane fizice sau juridice intr-un Stat Membru, altele decat investitori calificati.  
 
Intrucat pretul actiunilor a fost stabilit la 0,2750 RON/actiune, veniturile brute rezultate din Tranzactie se ridica la 
399.850.000 RON.  
 
Petrom nu va incasa nicio suma de bani ca urmare a Tranzactiei.  
 
Sub rezerva decontarii cu succes a Tranzactiei, participatia ramasa a Fondului in Petrom este de 9,9985% din 
capitalul social al acesteia", se spune in comunicat. 
 
(Sursa: hotnews) 
 

 Mediul universitar a EXPLODAT la adresa Guvernului: Ni se pregătește ceva extrem de grav! 
Mediul universitar dă în clocot, după o decizie controversată a Guvernului. Profesorul universitar Marian Preda, 
de la Facultatea de Sociologie din cadrul Universității București, atrage atenția asupra faptului că actualul Guvern 
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vrea să naționalizeze banii din fondurile proprii ale universităților, pentru a putea plăti majorările de salarii din 
acest sector. 
”Dragi universitari, nu mai dormiți liniștiți, ni se pregătește ceva extrem de grav: GUVERNUL NAȚIONALIZEAZĂ 
BANII DIN FONDURILE PROPRII ALE UNIVERSITĂȚILOR, BANI ECONOMISIȚI CU GREU ÎN TRECUT!! Ce autonomie, 
ce competiție, ce dezvoltare? Se confiscă banii de rezervă de la universități și facultăți, se naționalizează, pentru a 
plăti cu banii noștri legile date de ei. E CA ȘI CUM GUVERNUL I-AR CONFISCA CUIVA ECONOMIILE DE LA BANCĂ 
PENTRU A-I PLĂTI CU ELE SALARIUL. 
Prin OUG nr. 63/2017 privind rectificarea bugetara, Art 24 alineatul 6 ( https://legeaz.net/monitorul-…/oug-63-
2017-rectificare-buget ) se prevede, implicit, că cheltuielile pentru drepturile salariale prevăzute de Legea 
85/2016 care trebuiau platite din fondurile alocate de Guvern (așa cum s-a și întâmplat în 2016 când Guvernul 
tehnocrat susținut de PSD a alocat universităților fondurile necesare pentru aceste plați de care ele nu sunt 
responsabile) vor fi acum platite din fonduri proprii, din soldurile acumulate în trecut de universități.  
În anul acesta în care și-au mărit cu nerușinare propriile salarii, salariile parlamentarilor, ale aleșilor locali, în care 
au dat pensii speciale nesimtite, tocmai pentru bugetele universităților nu mai au bani și ne obligă să facem plățile 
decise de ei din banii nostri de rezervă, din soldurile strânse cu greu în trecut, bani care ar trebui alocați pentru 
investițiile pentru care ei nu ne dau nimic.  
Fondurile despre care se vorbește sunt atât de mari până în 2020 încât universitățile vor intra, unele imediat și 
altele în câțiva ani, în incapacitate de plată.  
Nu este de glumă, cine nu se revoltă, cine nu protestează la această agresiune fără precedent asupra 
universităților, le este complice acestor gropari ai autonomiei universitare și chiar ai universităților din România! 
Eu unul, dacă lucrurile rămân așa, voi ieși în stradă, pentru că nu se mai poate cu acest guvern de incompetenți”, 
scrie Marian Preda. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Europarlamentarul Joachim Zeller: România trebuie să absoarbă mai multe fonduri europene în actualul 
exerciţiu bugetar 
Europarlamentarul Joachim Zeller, vicepreşedinte al Comisiei de dezvoltare regională REGI din Parlamentul 
European, a declarat miercuri, la Cluj, că România trebuie să absoarbă cât mai multe fonduri europene din 
actualul exerciţiu bugetar, pentru că, în caz contrar, fondurile pe care le va primi în viitoarele perioade de 
programare vor fi mai mici. 'Daniel Buda, colegul meu de la Comisia REGI, a avut ideea de a trimite o delegaţie a 
comisiei noastre în România. Astfel, am avut una dintre cele mai mari delegaţii ale comisiei REGI. (...) Nu am venit 
întâmplător în România. Din punctul de vedere al politicii de coeziune, România este un stat important pentru 
noi, deoarece pe noi ne interesează cum se folosesc fondurile europene; dorim ca ele să fie folosite pentru 
creştere şi pentru ocuparea forţei de muncă. În ultima vreme am văzut că procesul de absorbţie a fondurilor 
structurale a devenit din ce în ce mai lent, au existat foarte multe întârzieri. Iată că suntem în cel de-al patrulea an 
al noii perioade de programare şi rata de accesare a banilor prin programe şi proiecte noi pe noua perioadă a fost 
în ultimii 3-4 ani foarte lentă. Văd că acum începe din nou să se accelereze, dar adevărul e că ne apropiem de 
sfârşitul perioadei de programare, următoarea perioadă de programare începe în 2020. (...) România primeşte în 
această perioadă de programare circa 30 de miliarde de euro, care reprezintă 2% din PIB şi este mult pentru 
România. Dacă vedem că o mare parte din această sumă nu este absorbită sau că au existat dificultăţi, atunci 
evident că acest lucru va avea o influenţă asupra discuţiilor prin care se încearcă să se decidă cum se continuă 
politica de coeziune. De aceea, am discutat şi cu doamna comisar, care este româncă, şi cu miniştri, care mi-au 
promis cu toţii că procesul de absorbţie şi de punere în aplicare a proiectelor finanţate din fonduri va începe şi se 
va accelera, astfel încât să se mai atingă obiective în această perioadă de programare', a afirmat Joachim Zeller, 
şeful unei delegaţii europene care a vizitat România. 
El a mai spus că România, ca stat, 'are un trecut dificil' şi că 'rămâne un stat care este într-o continuă 
transformare, în tranziţie către un sistem nou şi care vrea să se lege de dezvoltarea întregii Uniuni Europene', iar 
în acest sens, fondurile structurale trebuie să ajute România. 'Poate că uneori progresul este prea lent, dar per 
total noi vedem o evoluţie pozitivă', a apreciat Zeller. 
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La rândul său, europarlamentarul Daniel Buda a spus că vizita delegaţiei Parlamentului European a constituit 'o 
foarte bună oportunitate pentru noi, cei din această regiune, de a avea un schimb de opinii cu factorii decidenţi'. 
'Avem nevoie să lucrăm cu toţii împreună pentru a simplifica procesul de absorbţie a fondurilor europene, astfel 
încât la sfârşitul perioadei România să absoarbă cât mai mulţi bani', a completat Daniel Buda. 
În perioada 18-20 septembrie, la Cluj-Napoca a avut loc o vizită a delegaţiei Comisiei de Dezvoltare Regională a 
Parlamentului European. Delegaţia este compusă din aproximativ 30 de persoane, membri ai Parlamentului 
European, funcţionari din cadrul Comisiei Europene şi ai Parlamentului European, dar şi alţi reprezentanţi ai 
comisiei de specialitate din PE, conform Agerpres. 
Programul a inclus vizite la centre de cercetare, obiective turistice, dar şi la alte proiecte realizate pe fonduri 
europene. De asemenea, au avut loc schimburi de opinii între reprezentanţii Comisiei REGI şi autorităţile publice 
locale şi centrale, dar şi cu reprezentanţi ai mediului de afaceri români şi străini pe teme care ţin de legislaţia 
europeană şi cea naţională, precum şi de mecanismele şi procedurile de accesare a fondurilor europene.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mihai Fifor: România va avea în următorii 10 ani 2% din PIB buget la Apărare 
România va avea în următorii 10 ani 2% din PIB buget la Apărare - acesta a fost mesajul pe care Mihai Fifor l-a 
transmis demnitarilor cu care s-a întâlnit în Washington DC. Ministrul a fost marți la Pentagon, unde a avut o 
întrevedere cu James Mattis, secretarul Apărării. Vor urma întâlniri și cu șefii marilor companii de armament din 
SUA. 
Ministrul român a discutat cu James Mattis despre cooperarea militară dintre cele două țări, dar și despre 
programele de achiziții ale armatei române. 
Fifor s-a angajat că în următorii 3 ani, MApN va face achiziți de aproximativ 6 miliarde de dolari. O promisiune 
privită cu scepticism în țară de unul dintre specialiștii din domeniu. 
Indiferent ce va cumpăra din SUA Armata română, este foarte important ca în negocieri să fie implicată și 
industria de armament românească. 
Până acum, deși a cheltuit miliarde, România nu a câștigat mai nimic din off-set, contractele care ar trebui să 
întoarcă o parte din cheltuielile militare. 
Predecesorul lui Fifor anunță că România va cumpăra din SUA sisteme de rachete Patriot și Himars, în valoare de 
peste 5 miliarde de dolari, iar Forțele Aeriene vor contacta încă 36 de avioane F-16. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 EXCLUSIVITATE Ambasadorul Ucrainei la București: Îngrijorările minorității române nu se justifică 
La o zi după ce parlamentul ucrainean a trimis spre promulgare legea care desființează în etape învățământul în 
limba minorităților, parlamentul român solicită revenirea asupra deciziei. Într-o declarație adoptată miercuri, 
lanseaza un apel pentru o soluție care să permita în continuare minorităților să poată învăța în limba maternă. O 
delegație a parlamentarilor români va merge la Kiev. Între timp, ambasadorul Ucrainei în România ne-a declarat în 
exclusivitate că autoritățile de la Kiev sunt dispuse la dialog. 
În Ucraina, românii, ca și celelalte minorități, nu vor mai putea învăța în limba maternă. Președintele Poroșenko 
este așteptat să promulge legea care desființează treptat învățământul în limba minorităților, iar o delegație a 
parlamentarilor români va merge la Kiev în încercarea de a găsi o soluție. 
Miercuri, senatorii și deputații au adoptat în unanimitate o declarație în care vorbesc despre sprijinul pentru 
parcursul european al Ucrainei, dar atrag atenția că minoritățile au dreptul la învățământ în limba română. 
Ambasadorul Ucrainei la București a declarat în exclusivitate pentru TVR că îngrijorările minorităților nu se 
justifică. 
Organizațiile de la Cernăuți spun că, oricum, situația școlilor din Ucraina era din ce în ce mai grea. Noua lege ar 
urma să le dea lovitura de grație. Nici măcar faptul că președintele Poroșenko e un bun vorbitor de română nu le 
dă speranțe. 
În Ucraina trăiesc aproximativ 400 de mii de etnici români și funcționează 77 de școli cu predare în limba 
română.Minoritatea română este a doua ca pondere, după cea rusă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Peste 50 de migranți din Iran și Irak, cazați în Satul de Vacanţă din staţiunea Mamaia 
Peste 50 de migranți din Iran și Irak, locuiesc acum în Satul de Vacanţă din staţiunea Mamaia. După ce și-au văzut 
familiile în pericol şi casele distruse au fost obligați să-şi părăsească ţara. Au traversat Marea Neagră în condiții 
foarte grele, cu speranța că vor ajunge în Occident să-şi construiască noi vieţi. 
Migranții s-au înghesuit în pescadoare, au stat zile întregi fără hrană. Când au început furtunile pe mare, n-au 
crezut că vor mai ajunge la ţărm. Au fost salvaţi în ultima clipă de autoritățile române. 
Ahmad Hassan Dahim a fost lunetist comando în armata irakiană. A luptat împotriva ISIS, a fost împuşcat de 
câteva ori şi nu a mai suportat nesiguranţa. Şi-a luat familia şi pe mama lui în scaun cu rotile, şi au venit în Europa. 
Pentru multi migranţi, Satul de Vacanţă din Mamaia a devenit noua casă. 
Cei 52 de migraţi cazați în Mamaia fac parte din ultimele două grupuri venite în România. Sunt asistaţi de 
organizaţii nonguvernamentale iar autoritățile îi verifică permanent. 
Vara, Satul de Vacanţă e plin de turişti, dar acum, migranţii sunt singurii care se mai plimbă pe alei. 
475 de migranţi din Iran şi Irak au ajuns în ţara noastră, pe Marea Neagră, în acest an. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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